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理事長的話 

    時光飛逝，今年 2 月才接任理事長，現已是歲末，此刻內心真是充滿歡喜與感恩。

雖是新手上路，戰戰兢兢，但學會這一年的會務推展算是順利，真的要感謝這一路上

的貴人相助，讓我們安心向前行。 

    回想這一年除例行性的會務處理(如：規劃暑期研習課程、辦理碩博論文甄選、語

言學沙龍、會員大會等)外，我們與南台科大共同主辦 2012NCL、協辦了三場國際研

討會(第六屆語言、言談、與認知國際研討會、第十三屆中國境內語言暨語言學國際研

討會、第十九屆南島語形式語言學國際研討會)，會議一個接一個，象徵著各校推動語

言學研究不遺餘力，但也著實給我的前助理謝雁如四個月的工作高峰期，感謝她與中

研院助理高怡華兩人合作無間細心處理會務。但為了讓她專心寫論文，只好情商現任

助理廖淑含(剛改名為廖于涵)接手後續工作。于涵接手以來，立即面臨今年會員大會

的規劃工作，感恩她的用心，讓學會無空窗期。 

    一個學會要運作順暢，真的要靠眾人之力。一年來，理監事共開了五次理監事會

議，實在要特別謝謝中南部上來的理監事們，學會的微薄出席費與大家自掏腰包的交

通費真的不能並論，但看到大夥本著愛護學會的一顆心，還常常捐出出席費給學會，

真的感恩！有理監事的情義相挺，我們今年在學會規章方面，得以順利修訂。碩博論

文的申請，少了一些繁瑣手續，此外，我們也通過補助研究生出席國內舉辦之學術會

議的註冊費，希望對年輕學子有所幫助。今年我們也把學會的網站重新改版，換了風

貌，這過程除了要謝謝副理事長宜青和秘書長瑾瑋外，也謝謝吳聖雄老師提供的資料，

另一位要感謝的是台大謝書凱老師，謝謝他忙碌之餘，製作了貼近學會風格的圖片，

也將「語言學人才庫搜尋」 (Linguistics Program Finder)做了說明，感恩！ 

    今年 10 月 27 日是我們年度會員大會，為了出席會員人數是否足夠，我和副理事

長及秘書長絞盡腦汁，最後規劃兩場論壇(原住民語言及手語的過去、現在及未來)，

真的要感謝李壬癸老師、黃宣範老師、黃美金老師、齊莉莎老師及李佩容老師為原住

民語言做了兼具深度及廣度的討論)，還有戴浩一老師、蔡素娟老師、張榮興老師、蘇

秀芬老師及陳怡君老師展現手語研究的熱誠與研究能量。當天，除了看到語言學門新

秀的分享，也見證終身成就獎獲獎人曹逢甫老師的學者風範，更感動的是擔任過學會

不同職務的好友們，相當瞭解出席率對這個年度會議的重要，撥空前來，感恩！ 

     此時此刻，天氣寒冷，相信大家應該正忙於撰寫國科會計畫，敬請大家注意身體

健康，在即將到來的新年及春節，能找機會善待自己，放鬆一下！新的一年，祝大家

心想事成，好事連連！  

陳純音  謹誌 

2012.12.23 
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學術活動訊息 

演講通告 

中央研究院語言學研究所 

日期 演講者 / 任職單位 講題 地點 

2013/1/8(二)  

12:30 

Nakao Eki Pacidal  

(Ph.D. candidate at Leiden University 

台灣原住民語言

的使用與當代歷

史記憶 

清華大學

人社院

B305 室 

日期 演講者 / 任職單位 講題 地點 

2013/3/11(一) 

10:00 

湯志真研究員 

（中央研究院語言學研究所） 
預定講論會 

2013/3/18(一) 

10:00 

林英津研究員 

（中央研究院語言學研究所） 
預定講論會 

 

研討會 

2013 國際應用英語教學研討會暨工作坊 

一、主辦單位：銘傳大學應用英語學系 

二、會議日期：2013 年 3 月 8-9 日 (週五及週六) 

三、會議地點：銘傳大學桃園龜山校區觀光語文大樓 (桃園縣龜山鄉德明路 5 號) 

四、會議網址：http://web.dae.mcu.edu.tw/zh-hant/node/459 

  

《臺大華語文教學研究》第一屆論文發表會 

一、主辦單位：國立臺灣大學華語教學碩士學位學程  

二、會議日期：2013 年 3 月 30 日(週六) 

三、會議地點：國立臺灣大學文學院會議室  

四、會議網址：https://sites.google.com/site/cntutcsl/home 

 

 

http://web.dae.mcu.edu.tw/zh-hant/node/459
https://sites.google.com/site/cntutcsl/home
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研討會徵稿 

國際中國語言學學會第 21 屆年會（IACL-21） 

一、 國際中國語言學學會（International Association of Chinese Linguistics）

第 21 屆年會將於 2013 年 6 月 7 日至 9日在臺灣師範大學召開。誠摯邀請世

界各地從事漢語語言學和中國境內語言研究的學者、學生踴躍參加。 

二、 準備在會上宣讀論文的學者須提交論文摘要，每位報名者在一篇獨立完成的

論文摘要之外最多還可繳交一篇合寫的摘要。請透過網際網路繳交論文摘

要，網址是：http://140.122.118.57/iaclsubmit。 

三、 敬請遵照以下格式來書寫摘要： 
（1） 摘要的檔案格式須為 WORD 和 PDF。 

（2） 可用中文或英文書寫。英文：請用 Times New Roman 字體，12 號字體。

中文：請用標楷體/ 宋體，12 號字體。 

（3） 摘要長度不超過一頁 A4 紙（包含例句與參考書目）。 

（4） 若有特殊符號與字體，請隨檔提供該符號或字體檔案。 

（5） 摘要作者須匿名（請同時避免任何可能透露作者身分的內容）。 

四、 論文摘要請在 2013 年 1 月 15 日前繳交。審核的結果將於 2013 年 2 月 22 日

左右公佈。 

五、 為獎掖青年學者，促進中國語言學研究的發展，本屆 IACL 年會循例設置“青

年學者獎（YSA）”、“橋本萬太郎漢語歷史音韻學獎（MJH）”、及“跨學

科研究獎（IRA）”三種獎項，並組織論文競賽。參選資格為： 

（1） 候選者在 2013 年當年不超過 35 周歲、且職稱在副教授以下（不包括副

教授）。 

（2） 曾經獲得 IACL 往屆年會上述獎項者不得參加本次論文競賽。 

（3） 曾經入圍 IACL 往屆年會論文決賽、但未獲獎項者，符合第一項條件的， 

仍然可以參加本次論文競賽，但不得繳交與往屆入圍決賽論文相同的論

文。 

六、 欲參加論文競賽者請於 2013 年 1 月 15 日前繳交前繳交摘要與完整的論文： 
（1） 獨立完成的論文全文 1份。刪去作者姓名、致謝及其它可能透露作者身

份的資訊。 

（2） 全文長度不超過 A4 紙 25 頁。繳交的檔案格式須為 PDF 或 DOC。 

（3） 上述全文之論文摘要 1份。亦須刪去作者姓名、致謝及其它可能透露作

者身份的信息；長度不超過 A4 紙 1 頁。 

（4） 參賽者資訊 1份。包括論文題目、姓名、年齡、工作或就學單位、工作

職稱、email 地址。請將資料列於電子郵件的內文處。 

七、 請將論文檔案通過電郵附件傳送至：iacl21.ntnu@gmail.com，並在電郵的標

題列寫上 YSA。 

http://140.122.118.57/iaclsubmit
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八、 競賽論文經匿名評審專家評審初選入圍者，邀請赴本次會議參加決賽，並根

據路途距離獲得不超出 500 美元的旅途補貼。最終的優勝者將獲得獎勵證書

和獎金。 

   Website 

   http://iacl-21.ntnu.edu.tw     

 

 

2013 華岡英語與文學國際學術研討會       

一、 競賽本研討會接受以英文或中文發表之論文。 

二、 來稿須附上以下資料與文件:  

（1） 請至研討會網站下載 Contributor Data Form，填入投稿人中、英文姓名、

所屬機構、職稱、郵寄地址、公務與住家電話號碼、及電子郵件帳號。 

（2） 英文摘要限 350-500 字，並表列關鍵詞（以 6個為限）。以中文發表之

稿件(摘要 500 字、關鍵詞最多 6個)，請另附英文摘要及關鍵詞。 

三、 稿件請以電子郵件附加檔案傳送至：eng_conf@pccu.edu.tw。  

四、 本研討會審稿採行匿名審查制度，由至少兩位審查委員評審。 

五、 本次會議並未計畫出版發行研討會論文集，投稿本研討會通過審查之學者，

歡迎投稿文化大學英語系常設性期刊《華岡英語期刊》，會議結束後最近一期

為 2013 年 10 月出版之第 19 卷第 2期。 

六、 論文摘要截止收件時間：2013 年 1 月 31 日。論文摘要審稿結果通知：2011

年 3 月 8 日。 

   Website 

   https://sites.google.com/a/pccu.edu.tw/hkej 

 

 

第八屆國際古漢語語法研討會 ISACG-8 

一、 提要和會議語言可以為漢語、英語。每位與會者報告論文 30 分鐘(包括討論

時間),內容可涉及古漢語研究的各個領域。 

二、 每份提要末尾需註明關鍵詞及所屬領域(形態、句法、語義、詞彙/語用、方

言、計算語言學/數據庫、文字學等...)以便匿名評審。 

三、 論文提要 A4 紙一頁即可,上下左右邊距留 2.5cm，l2 號 Times New Roman 字

體，或小四號宋體漢字。 

四、 請用電子郵件發送兩份提要(一份為 Word 文件，附有作者姓名、單位和電子

信箱地址；另一份提要不含任何個人信息，請以 pdf 文件發送)。 寄送地址

是: isacg-8@hanmail.net。 

五、 提交的論文將由學術委員會審閲，決定是否錄用。 

http://iacl-21.ntnu.edu.tw/
mailto:eng_conf@pccu.edu.tw
mailto:isacg-8@hanmail.net
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六、 論文提要的截止日期：2013 年 1 月 15 日。 

 

 

    2013 年慈濟大學第四屆文學、語言學暨專業英語(ESP)學術研討會 

一、 會議說明：本系設有西洋文學、語言學及就業英語課程，為促進學術交流，

提升教學研究水準，特舉辦此研討會。會議主題分成三大類，包括文學類（英

美文學、歐洲文學、比較文學、比較藝術）、語言學類（語音學/音韻學、構

詞學、句法學、語意學、歷史語言學、應用語言學、南島語研究）、專業英

語類（中英筆譯、中英口譯、新聞英語、英語教學之理論與實踐、英語課程

之設計及教材教法、台灣英語教學之困境與突破）。竭誠歡迎相關領域之專

家學者及研究生踴躍投稿，分享研究成果。 

二、 投稿須知： 

（1） 來稿者請附上論文摘要，採匿名審查方式，通過後始繳交論文全文。 

（2） 論文摘要、論文全文、以及口頭發表之語言，中英皆可。 

（3） 論文摘要以 A4 紙一頁，500 字為限，參考書目可另頁書寫。 

（4） 論文全文長度（含參考書目）以 A4 紙 15 頁左右為宜（WORD 檔案、單行

間距、字型 12，四周留白 2.5 公分），請依照學術專業格式（如 APA 或 

MLA）撰寫，並附上中英文摘要及關鍵字表，以利會議論文集之製作。 

（5） 請將論文摘要連同投稿者基本資料表（詳見附件）電郵至大會信箱：

TCUELL 2013@yahoo.com（若有任何問題，歡迎來信）。 

三、 重要日期：  

2013/01/31 摘要投稿截止日期。 

2013/02/18 審查錄取結果通知。 

2013/04/08 論文全文截止日期。 

Website 

http://info.tcu.edu.tw/hot_news/today_activity_content.asp?app_no=1011109005 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://info.tcu.edu.tw/hot_news/today_activity_content.asp?app_no=1011
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期刊徵稿 

Taiwan Journal of Linguistics 

Information for contributors 

1. Electronic submissions are encouraged and should be sent to tjl@nccu.edu.tw. Otherwise, 

send the manuscript in triplicate and a soft copy on disk, to: Editors, Taiwan Journal of 

Linguistics, Graduate Institute of Linguistics. National Chengchi University, Taipei, 

Taiwan 116, ROC 

2. Both Word and PDF files are acceptable. A paper normally should not exceed 40 pages 

single-spaced. The author(s) of each published paper will receive five copies of the 

journal issue. A manuscript may follow the style sheet of any established linguistics 

journal; however, once accepted, an article must then conform strictly to The TJL Style 

Sheet and The TJL Template. 

3. Contributions may be submitted from all countries and are accepted all year round. The 

language of publication is English. However, manuscripts simultaneously submitted to 

other publications cannot be accepted. 

   Website 

   http://tjl.nccu.edu.tw 

 

 

Journal of Chinese Language Teaching 

Information for contributors 

1. Journal of Chinese Language Teaching is a professional, refereed, international journal 

focusing on language acquisition, teaching theories, teaching methods and language 

structure related to Teaching Chinese as a Second Language. Submissions on empirical 

studies and digital learning domains are welcome as well. Contributions may be in the 

form of original research articles or book reviews. 

2. Journal of Chinese Language Teaching includes four issues per year (March, June, 

September and December.) Manuscripts written in either Chinese or English will be 

accepted for review. Manuscripts must be neither previously officially published nor 

simultaneously submitted elsewhere.  

3. Each submission must include a cover sheet which contains the following elements: (a) 

title of the manuscript; (b) complete name(s) of the author(s); (c) title, affiliation, and 

contact information for each author. A cover sheet is also available at 

http://www.wcla.org.tw.  

4. As applicable, all submissions should be accompanied by abstracts of within two hundred 

words, in both English and Chinese. The abstracts should be supplied with five or six key 

http://tjl.nccu.edu.tw/Style_sheet.pdf
http://tjl.nccu.edu.tw/Style_sheet.pdf
http://tjl.nccu.edu.tw/TJL%20Template.doc
http://www.wcla.org.tw/
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words.  

5. Submissions must be typed, using Microsoft Word 6.0 (or later version). 

Chinese-language manuscripts (typed using the “Unicode” input mode) should be kept to 

10,000~20,000 characters. English-language manuscripts should be kept to within 20 

single-spaced pages.  

6. To facilitate the blind review process, the author’s name should appear only on the cover 

sheet, not on the title page; all identifying information should be removed from the body 

of the paper. 

7. Please e-mail your articles in both Word document and PDF files to 

cec01@ms28.hinet.net. 

8. The author whose articles are published in this journal agree to the following uses of their 

works:  

a. The articles can be published either on paper or in digital format.  

b. The articles can be printed, digitized, reproduced, transmitted on the Internet, 

downloaded on permits, browsed, sold, or provided for information. 

c. The articles can be accessed in the database of National Library and other information 

providers. 

d. The necessary format alteration of the articles is allowed to meet requirements of the 

systems. 

   Website 

   http://clta-us.org/jclta.htm 

 

 

 

International Journal of Computational Linguistics 

and Chinese Language Processing (IJCLCLP) 

Extension of Submission Deadline to February 28, 2013 

1. Special Issue on Processing Lexical Tones in Natural Speech International Journal of 

Computational Linguistics and Chinese Language Processing (IJCLCLP) 

2. This special issue aims to address questions about how lexical tones are processed by 

humans and machines in the context of natural, continuous speech. Lexical tones in tone 

languages have been widely investigated in the fields of linguistics, psycholinguistics, 

computational linguistics, and language acquisition by applying a wide range of 

theoretical, empirical, and experimental approaches. As the phonetic representation of 

lexical tones which are produced in connected speech can differ considerably from that 

of lexical tones which are produced in isolation, research interests constantly grow in 

how lexical tones are produced, perceived, and processed in realistic speech data. This 

special issue aims to bring together methodologies from different research disciplines to 

extend our understanding of lexical tones used in real speaking situations. We welcome 

submissions addressing the following issues. 

a. Modeling lexical tones: Can lexical tones which are produced in natural speech be 

more accurately described and modeled by quantitative/gradient measures or by 

categorical systems? Is a hybrid approach possible? In what way can lexical tones be 

mailto:cec01@ms28.hinet.net
http://clta-us.org/jclta.htm
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represented and analyzed by utilizing spoken corpora? 

b. Human language processing: What role do lexical tones play in the mental lexicon? 

How are lexical tones produced and perceived by native and non-native language 

users? 

c. Language acquisition: How are lexical tones acquired by typical developing children, 

hearing-impaired children, and second language learners? Are the phonological 

development patterns different from each other? 

d. Speech technology: What kind of information about lexical tones can be integrated 

into ASR and synthesis systems to improve system performances? 

e. Other research results related to lexical tones in natural speech are also welcome to 

contribute to this special issue. 

3. Paper submission deadline: February 28, 2013. 

Notification of acceptance: May 31, 2013. 

Final paper due: August 31, 2013. 

Tentative publication date: December, 2013. 

4. All submitted papers should present original research work, which has not been 

published elsewhere. Submitted manuscripts will be peer-reviewed by at least two 

independent reviewers. For detailed submission guidelines, please visit the website of 

the International Journal of Computational Linguistics and Chinese Language 

Processing at http://www.aclclp.org.tw/journal/submit.php. Please also feel free to 

contact the Guest Editor of this special issue, Dr. Shu-Chuan Tseng, 

at tsengsc@gate.sinica.edu.tw, if you need any additional information. 

Website 

http://www.aclclp.org.tw/journal/submit.php 

 

 

 

TAPESTRIES Vol. 5 

Information for contributors 

1. DAE’s Tapestries publishes articles and papers in area of literature, linguistics, and 

applied linguistics in December every year.  

2. It is an annual publication of Ming Chuan University’s Department of Applied English 

and is actively soliciting manuscripts. 

3. We welcome submissions all year round.  The submission deadline for our 2013 issue is 

January 9th 2013. 

4. All submissions should be done electronically, as e-mail attachment, in Word for 

Windows. They must be in English and single-spaced. Manuscripts must be typeset in 

12-point Times New Roman. The typical length for submissions is 5 to 15 pages all 

inclusive. 

5. All correspondence should be sent to: mcu2013@hotmail.com 

 

 

http://www.aclclp.org.tw/journal/submit.php
mailto:tsengsc@gate.sinica.edu.tw
http://www.aclclp.org.tw/journal/submit.php
mailto:mcu2013@hotmail.com
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Taiwan Journal of TESOL 

Information for contributors 

1. Taiwan Journal of TESOL, an international journal dedicated to the publication of 

research papers on TESOL, welcomes contributions in all areas of the study of teaching 

English to speakers of other languages.  

2. Taiwan Journal of TESOL publishes one volume per year, with a Spring issue and a Fall 

issue. Contributions may be submitted from all countries and are accepted all year round. 

The language of publication is English. Manuscripts simultaneously submitted to other 

publications cannot be accepted. All contributors must sign Taiwan Journal of 

TESOL Contributor’s Declaration. Once the manuscript is accepted for publication, 

contributors must sign Copyright License Agreement for NCCU Scholarly Journals 

Online in order for the manuscript to be included in databases designated by Taiwan 

Journal of TESOL. 

3. Manuscripts initially submitted to Taiwan Journal of TESOL may follow the style sheet 

of any established TESOL journal, preferably formatted in MS Word and limited to 

8,500 words. Once accepted for publication, however, an article must conform strictly to 

the Taiwan Journal of TESOL style sheet, which is available at our 

website: http://140.119.172.17/journal/ESL/index.htm. 

  

 

 

CONCENTRIC: STUDIES IN LINGUISTICS  

Information for contributors 

1. The journal CONCENTRIC: STUDIES IN LINGUISTICS is a refereed, international 

journal published in English by the Department of English, National Taiwan Normal 

University. From Volume 38 onwards, the issues will appear in May and November. We 

welcome research papers on all aspects of linguistics all year round. However, for 

manuscripts to be included in Concentric 38.2, the deadline of submission is July 31, 

2012, and for Concentric 39.1, the deadline is January 31, 2013. 

2. Manuscripts for publication, books for review, review articles, and correspondences 

relating thereto should be addressed to the Editors of CONCENTRIC: STUDIES IN 

LINGUISTICS (Department of English, National Taiwan Normal University, No. 162, Sec. 

1, Heping E. Road, Taipei City 10610, Taiwan; concentric.ling@deps.ntnu.edu.tw). 

3. Preferably, articles should be submitted electronically, as e-mail attachment, in Word for 

Windows and in its PDF version. Other formats are possible; please contact the editors 

first.  

4. Authors who are not native speakers of English are urged to have their articles thoroughly 

proofread by a native speaker prior to submission. 

5. To facilitate the blind review process, authors’ names and affiliations should appear only 

on a cover sheet, in a separate file, not on the title page. 

6. Except for inset quotations and footnotes in single space, manuscripts must be typeset in 

12-point Times New Roman. Papers should follow the format of the LANGUAGE AND 

http://140.119.172.17/journal/ESL/index.htm
mailto:concentric.ling@deps.ntnu.edu.tw
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LINGUISTICS (ISSN: 1606-822X) style sheet, and are normally limited to 30 single-spaced 

pages in length, including a 150-word abstract and some key words. 

7. The journal will not consider for publication papers being simultaneously submitted 

elsewhere. 

8. The author(s) will receive one copy of the journal, fifteen off-prints of the article, and the 

e-copy of the paper in its PDF version upon publication. 

9. It is the journal’s policy to require assignment of copyright from all authors. 

Website 

http://www.eng.ntnu.edu.tw/grad/lang/pages.php?ID=grad-lang 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.eng.ntnu.edu.tw/grad/lang/pages.php?ID=grad-lang

